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Datum 2024-05-13    
 
Tid kl. 09:00 – 12:00 
 
Plats Junselerummet, kommunhuset, Sollefteå 
 
Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista  
 
Övriga   
Närvarande Niklas Nordén, kommundirektör §§ 26 - 34 
 Mattias Axelsson, ekonomienheten § 26 
 Marie Sundelin, kulturchef §§ 27 - 29 
 Maaike Smit, hållbarhetsstrateg §§ 30 - 31 
 Åke Gullersbo, teknisk chef § 32 
 Maria Söderlund, miljö- och byggchef § 33 
 Katarina Elfgren Jonasson, sekreterare §§ 26 - 34 
   
 
 
Underskrifter  Sekreterare Katarina Elfgren Jonasson          §§ 26 - 34 
 
 Ordförande Fredrik Granholm (C)                 §§ 26 - 34 
 
 Justerare Lillemor Edholm (S)                   §§ 26 - 34 
  
  
   
  
  
 
 

Bevis om justering 
 
Protokollet är justerat. 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala anslagstavla, 
www.solleftea.se 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  

Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckningar 
 Varo Ers.    
   § §  

        

Ledamöter        

Fredrik Granholm (C)   x      Ordförande 

Andreas Jonsson (C)  ---       

Thérese Kårén (C)   x      
Lämnade mötet under §§ 26-
28 

Jörgen Åslund (Vi)   x       

Lillemor Edholm (S)   x         

Ersättare        

Joel Ölund (C)   x x     Ersätter Andreas Jonsson 

Emelie Wrede (C)  ---       

Peter Ledin (C)  ---       

Jörgen Andersson (V)   x x     Ersätter Therese §§ 26-28 

Mikael Sjölund (S)   x       

 
 
Val av justerare 
Lillemor Edholm (S) utses till justerare av dagens protokoll. 
Justeringen kommer att ske digitalt. 
 
Dagordning 
Dagordningen godkänns.    
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§ 26  
 
Ekonomi- och verksamhetsuppföljning, april 2024 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling tackar för redovisad ekonomi- och 
verksamhetsuppföljning och lägger den till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Mattias Axelsson, ekonomichef, delger ledamöterna verksamhetens resultat per 30 april 
2024. Utskottets ledamöter har haft tillgång till verksamhetsuppföljningar för samtliga 
fyra verksamhetsgrenar. Utskottet ges möjlighet att ställa frågor.  
 
Avfall  
Utfallet inom Kommunalt avfall är en nettokostnad om 577 tkr före reglering, vilket 
innebär +1 592 tkr mot budget. Avvikelsen från interndebitering från Verksamhetsavfall 
är +462 tkr vilket innebär att Kommunalt avfall i övrigt är +1 130 tkr mot budget. Utfallet 
inom Verksamhetsavfall är en nettokostnad på 160 tkr vilket innebär -140 tkr mot budget. 
Minuset beror bland annat på att skrotförsäljningen vid aprils utgång fortfarande är lägre 
än budget. 
 
VA och avlopp  
VA-verksamheten redovisar vid utgång av april en nettokostnad, före reglering, på 534 
tkr. Det innebär +604 tkr i budgetavvikelse. Den stora avvikelsen beror på att vissa 
leverantörsfakturor släpar efter medan budgeten inte gör det. Enligt budget ska intäkterna 
på helår överstiga kostnaderna med 1 040 tkr och är en del i finansieringen av VA-
fondinvesteringarna. 
 
Gata och park 
Verksamheten Gata & Park redovisar ett negativt resultat på 645 tkr mot budget den sista 
april 2024. Starten på 2024 gällande vintervägunderhållet följer budget med en viss 
avvikelse på grund av snöfall i flera omgångar som har medfört bortforsling av snö och 
hyvling i centrala Sollefteå.   
 
Samhällsutveckling 
Samhällsutveckling redovisar ett överskott på 2 304 tkr till och med april 2024.  
Överskottet beror till största del av bidrag från Jordbruksverket, ej nyttjad färdtjänst samt 
en välbesökt skidanläggning. I övrigt normal verksamhet men visst överskott mot budget. 
 
Beslutsunderlag  
Muntlig presentation, Mattias Axelsson, ekonomichef 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Samhällsutveckling  
Verksamhets- och ekonomiuppföljning VA och avlopp  
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Gata och park  
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Avfall 
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§ 27   KS/170/2024   
 
Hederstecken 2024 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling beslutar  
 

- att tilldela Ylva Bergstedt Johansson Sollefteå kommuns hederstecken inom kultur 
2024 med motiveringen: 
Ylva är ordförande i Sollefteå hembygdsförening och har jobbat upp föreningen 
från ett konkursbo till ett fint besöksmål i Sollefteå. Hon är även engagerad i 
arbetet med Solleftåtapeten som varit utställd och som de fortfarande arbetar med. 
Hon är en drivande kraft i Sollefteå hemslöjdsföreningar.  

   

Ärendebeskrivning 
Hederstecknet för värdefulla, kulturella insatser inom kommunen delas ut varje år genom 
Samhällsutvecklingsutskottets försorg. Hederstecknet kan ges till person, grupp, förening 
eller organisation verksam inom kommunen. 
Hederstecknet delas ut i samband med Kommunfullmäktiges sammanträde 19 juni 
 
Nomineringar 2024: 
Det har inte kommit in någon nominering i år.  
 
Utskottet nominerar under sittande möte Ylva Bergstedt Johansson. 
Ylva är ordförande i Sollefteå hembygdsförening och har jobbat upp föreningen från ett 
konkursbo till ett fint besöksmål i Sollefteå. Hon är även engagerad i arbetet med 
Solleftåtapeten som varit utställd och som de fortfarande arbetar med. Hon är en drivande 
kraft i Sollefteå hemslöjdsföreningar.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen lämnar ärendet utan förslag till beslut 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande 2024-05-06, Marie Sundelin kulturchef 
Muntligt föredragande, Marie Sundelin kulturchef 
 
Beslutsgång Utskottet diskuterar förslag till nominering.  
Beslut fattas koncensus. 
 
 
 
Beslutet skickas till 
Marie Sundelin, Kulturchef 
Niklas Nordén, Kommundirektör 
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§ 28   KS/171/2024 
 
Kulturstipendium 2024 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling beslutar 
 

- att tilldela Mari Runesson Sollefteå kommuns kulturstipendium 2024 på 7 500 kr 
med motiveringen: 
Mari Runesson är född och uppvuxen i kommunen och anställd sedan 1987, för 
närvarande som anhörigkonsulent. Fritiden ägnas åt föreningsarbete med konst 
och hantverksinriktning. Utbildar sig löpande i olika konstnärliga tekniker och 
uttrycksformer och har haft utställningar. En ny utställning planeras i Sollefteå 
2025. 
Mari söker stipendiet för en Salt och vedbränningsutbildning. Dvs. kursavgift, 
material, resa och boende.  
Kursen inleds med digitala teoripass och i slutet av maj sker en närträff i 
Fengersfors i Åmåls kommun. Föremålen som ska saltbrännas tillverkas hemma. 
Utbildningen pågår 4 dagar och två dagar är avsatt för hem och dit resa. 
 

- att tilldela Towe Nowén Sollefteå kommuns kulturstipendium 2024 på 7 500 kr 
med motiveringen: 
Tove Nowén är uppvuxen i Västnyland. Har alltid haft en dragning till att uttrycka 
sig kreativt och studerade därför musik på Estetiska programmet i Sollefteå. Har 
varit från staden under 10 år för studier och arbete i bland annat Stockholm. Har 
nu flyttat hem till Sollefteå för lugnet och naturen men också möjligheterna som 
finns i en liten stad och önskan om att kunna bidra med kunskap och hjälpa 
kulturen ta större plats i Sollefteå. Tove är ordförande i föreningen Nonagon som 
är verksam i Sollefteå med målet – Lyfta konstnärliga uttryck för fler att kunna ta 
del av, skapa mötesplatser, möjligheter och unika upplevelser. Har nyligen öppnat 
Studio Ådalen i Sollefteå. 
Tove söker stipendiet för det ljud och musikstycke som hon jobbar med nu. 
Stycket har en djup anknytning till Sollefteå och önskar kunna färdigställa det så 
att lokalbefolkning och besökare kan ta del av verket. Tove har inspirerats av 
inspelningar från förr där berättelser och ljud lyfts fram för att smälta samman 
med nutidens ljudvärld. Det är även en spegling av vår natur och arbetskraft som 
har djup rot i Ådalens historia. Med Ångermanälven som centrum i verket vill 
Tove berätta om timmerflottningen, om människor som sökt sig till älven för 
arbete och reflektion. Stycket vill Tove presentera för en lyssnande publik i en 
lokal som har kapaciteten med 4–8 högtalare som stycket kräver, men även genom 
en QR-kod vid älvens kant för promenerande som kan lyssna och samtidigt se 
platsen där ljuden och händelserna är hämtade. 
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Ärendebeskrivning 
Sollefteå kommun delar årligen ut kulturstipendium om 15 000: - via utskottet för 
Samhällsutveckling.  
Syftet är att stödja och uppmuntra verksamhet inom områden som skönlitteratur, teater, 
dans, musik, bildkonst, fotografi, konsthantverk, hembygdsvård och andra jämförbara 
områden.  
För att tilldelas stipendiet ska man ha hemmahörighet genom börd eller uppväxt och/eller 
vara verksam inom Sollefteå kommun.  
Stipendiet kan också tilldelas grupp eller förening med verksamhet inom kommunen 
Kulturstipendium delas ut i samband med Kommunfullmäktiges sammanträde 19 juni. 
 
Förvaltningens bedömning 
Totalt har det har kommit in 5 ansökningar. Alla fem är behöriga att söka stipendiet.   
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen lämnar ärendet utan förslag till beslut 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande 2024-05-06, Marie Sundelin kulturchef 
Muntligt föredragande, Marie Sundelin kulturchef 
 
Beslutsgång  
Utskottet diskuterar inkomna ansökningar.  
Beslut fattas koncensus. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till 
Marie Sundelin, Kulturchef  
Niklas Nordén, Kommundirektör  
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§ 29  
 
Information: Utlåning av ljudböcker 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling tackar för informationen och lägger 
den till handlingarna.  
 
Ärendebeskrivning 
Marie Sundelin, kulturchef informerar om utlåning av ljudböcker.  
 
Utskottet diskuterar framtida planer för ljudböcker som lånas ut på biblioteken.  
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§ 30   KS/169/2024 
 
Miljöpris 2024 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling beslutar 
 

- att utse Vallens Lantbruk Sollefteå för kommunens miljöpris 2024 med följande 
motivering:  
Vallens Lantbruk med Mattias Nordin och Malin Andersson driver sedan 2012 år 
sitt ekologiska lantbruk med naturbetesdjur som flyttas runt och betar i skog och 
åkrar i fem byar Sandviken, Bölen, Vallen, Terrsjö och Västvattnet. Djuren flyttas 
snabbt och djurvänligt och slakt sker i Ramsele endast två mil från gården i 
Vallen. De betande djuren skapar stor trivsel för invånare och besökare i byarna 
och skapat ett öppna och levande landskap. 

 
 

Ärendebeskrivning 
Enligt beslut i Kommunfullmäktige 1996-05-28 ska ett Miljöpris delas ut årligen. 
Utmärkelsen delas ut för värdefulla insatser inom områdena miljö, byggande, natur, hälsa 
eller kulturmiljö genom utskottet för Samhällsutveckling försorg. 
 
Utmärkelsen kan delas ut till person, skolklass, grupp, förening eller organisation och 
utdelningsceremonin äger rum vid fullmäktiges sammanträde i juni.  
Annonsering har skett på kommunens Facebook samt hemsida med mera. Tre 
medborgare har skickat in en nominering och samtliga nominerade samma företag, 
Vallens Lantbruk. 
 
Beslutsplanering 
Beslut fattas av Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling vid sammanträdet den 
13e maj 2023.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår att utse Vallens Lantbruk Sollefteå för kommuns miljöpris 2024 
med följande motivering: 
 
Vallens Lantbruk med Mattias Nordin och Malin Andersson driver sedan 2012 år sitt 
ekologiska lantbruk med naturbetesdjur som flyttas runt och betar i skog och åkrar i fem 
byar Sandviken, Bölen, Vallen, Terrsjö och Västvattnet. Djuren flyttas snabbt och 
djurvänligt och slakt sker i Ramsele endast två mil från gården i Vallen. De betande 
djuren skapar stor trivsel för invånare och besökare i byarna och skapat ett öppna och 
levande landskap. 
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§ 31     
 
Information: Restaurering skyltar och anslagstavlor 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling tackar för informationen och lägger 
den till handlingarna.  
 
Ärendebeskrivning 
Maaike Smit informerar om att Landsbygdsrådet diskuterat anslagstavlor och 
välkomstskyltar längs vägarna i kommunen.   
 
Utskottet diskuterar framtida förslag angående anslagstavlor och välkomstskyltar i 
Sollefteå kommun.  
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§ 32  
 
Information: Skrivelse om FNI 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling tackar för informationen och lägger 
den till handlingarna.  
 
Ärendebeskrivning 
Åke Gullersbo, teknisk chef informerar om skrivelse angående fastighetsnära insamling 
av förpackningar.  
 
Diskussion kring hur en skrivelse om ökad flexibilitet för förpackningar kan se ut och 
innehålla till regeringskansli/departement.  
 
Kommunerna övertog ansvaret för att samla in förpackningar av plast, papper, färgat glas 
och metall 2024-01-01. Förordningen anger att fastighetsnära insamling ska vara införd 
hos alla hushåll (småhus, flerbostadshus, fritidshus) senast 2027-01-01 vilket innebär att 
kommunerna måste ordna med separat insamling av sammanlagt 7 fraktioner vid fastighet 
(5 förpackningsslag samt mat- och restavfall). 
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§ 33   KS/181/2024 
 
Ändring av taxor gällande Alkohol, tobak, tobaksfria 
nikotinprodukter, Miljöbalken, Receptfria läkemedel, 
Strålskyddslagen, Plan- och bygglagen, IMD samt Kart- och mät.   

 
Beslut  
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling lämnar ärendet till kommunstyrelsen 
utan förslag till beslut. 
 
Ärendebeskrivning 
De aktuella taxorna har inte omarbetats på många år och behöver revideras för att kunna 
uppfylla de krav som finns idag. Några av de föreslagna taxorna saknas helt. För att få en 
kostnadstäckning för arbetet med handläggning och tillsyn behöver timavgiften höjas för 
att motsvara dagens kostnader. Den tidigare timavgiften på 840 kronor räknandes ut år 
2012 vilket är över 10 år sedan. För att ha en rimlig kostnadstäckningsgrad på ca 80 % 
behöver timavgiften höjas till 1100 kronor. En uträkning enligt tabell ifrån SKR visar att 
det är på den timavgiften Sollefteå kommun behöver ligga för att bekosta de utgifter som 
finns inom Miljö- och bygg samt tekniska enheten.  Om inte denna timavgift höjs innebär 
det att verksamheterna behöver mer skattemedel kommande år vilket känns orimligt med 
kommunens ekonomiska situation. Stöd i arbetet med framtagande av nya taxor har 
inhämtats hos Sveriges kommuner och regioner (SKR) 
 
Förvaltningens bedömning 
 
Alkohollagen, lag om tobak och liknande produkter samt lag om tobakfria 
nikotinprodukter 
Den taxa som finns idag fastställdes år 2016. För några år sedan kom en ny lagstiftning 
inom området, tobaksfria nikotinprodukter vilket vi saknar en taxa för. Det gör att vår 
handläggning och tillsyn inom det området helt har bekostats av skattemedel. Under tre år 
har vi tidsredovisat handläggningstider och tillsynsbesök och kan nu se vad vår nedlagda 
tid i alkohol och tobaksärenden ligger på. Det finns en del ärenden som tar längre tid men 
det har den förra taxan inte gett utrymme för att ta betalt för, nu har vi möjlighet att ta ut 
extra avgift för dessa ärenden. Taxan som funnits för tobak fanns innan det blev 
tillståndsplikt att sälja tobak vilket gör att handläggningen tar längre tid och taxan 
behöver därför justeras. Då de allra flesta som säljer tobak även säljer tobaksfria 
nikotinprodukter och folköl behöver vi mer tid för den tillsynen.  
Lagen om receptfria läkemedel 
Den taxa som finns fastställdes år 2014 och behöver därför revideras. 
 
Strålskyddslagen 
Den taxa som finns fastställdes år 2014. Sedan taxan antogs har det kommit en ny 
lagstiftning vilket gör att denna taxa behöver göras om för att uppfylla gällande krav. 
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Miljöbalken 
Den tidigare taxan antogs år 2013. Hela taxan baseras enligt förslaget på 
efterhandsdebitering. Det innebär att de tidigare schablonerna tas bort. Detta sätt att 
debitera är mer rättvist då det som verksamhetsutövare går att påverka kostnaderna. 
Sköter man sin verksamhet på ett bra sätt går inspektionen fortare och kostnaderna blir 
lägre kontra om du har många brister vilket ger en högre kostnad. I den gamla taxan hade 
du samma avgift fast oavsett hur lång tid som ärendet egentligen tog. Denna förändring 
innebär också att de tidigare fasta årliga avgifterna tas bort från år 2025 och 
verksamheterna betalar efter utförd kontroll. Då tillsynen normalt inte tar lika lång tid 
som schablonerna visade kommer detta trots en höjning av timavgiften troligtvis inte bli 
mer kostsamt för skötsamma verksamheter som idag har bekostat tillsynen för 
verksamheter som inte har skött sig. 
 
Plan- och bygglagen 
Den tidigare taxan antogs 2014 och behöver uppdateras. Taxetabeller gör det även tydligt 
för medborgare att veta vad ett bygglov kostar. Den tidigare taxan gynnade privatpersoner 
på bekostnad av större företagsetableringar. Denna nya taxa ger en kostnad för den 
nedlagda tiden i samma typ av ärenden och tar ingen hänsyn till vem som har sökt 
bygglov. När man arbetar med detaljplaner kan man antingen ta ut en avgift för utförandet 
av planen via ett planavtal eller ta ut en planavgift när något faktiskt byggs. För att få 
betalt för den nedlagda tiden på ett bättre sätt än enligt den tidigare taxan behöver 
planavgifter tas ut vid byggnationer som sker. På så vis får kommunen betalt för den 
nedlagda tid som detaljplaneringen har tagit. Det är även ofta så att det inte är den som 
planlägger ett område som kommer att bygga på platsen och för att få fler privata aktörer 
att planlägga mark är det ett bra incitament att ta ut planavgiften vid ett bygglov. I en 
detaljplan behöver den sökande ända lägga ut mycket pengar på utredningar och för att få 
betalt för den faktiskt nedlagda tiden i en planläggning i ett planavtal behöver den 
avgiften vara väldigt hög. Att istället lägga den avgiften vid bygglov är mer rättvisande då 
plantkostnaden då tas ut i mindre delar beroende på vad som byggs. Det finns såklart en 
risk i detta då det kanske aldrig kommer att byggas något på platsen men då har 
kommunen i alla fall en god planberedskap. 
 
Lag (2022:333) om energimätning i byggnader och förordning (2022:336) om 
energimätning i byggnader. 
För tillsyn inom detta nya område har man rätt att ta ut avgifter. Denna taxa är därför helt 
ny då lagstiftningen är relativt ny. Krav på Individuell mätning och debitering (IMD) i 
vissa flerbostadshus trädde i kraft den 1 juli 2021. Ändringar i EED 2018 innebär att nya 
utvidgade regler har införts i svensk rätt. Riksdagen och regeringen har beslutat om en ny 
lag och en ny förordning om energimätning i byggnader. Den nya lagen och förordningen 
trädde i kraft den 1 juni 2022. 
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Kart och mättjänster 
Taxa för detta område saknas idag vilket kan leda till osund konkurrens mellan 
kommunen och privata aktörer. Det blir även otydligt vad det kostar med en utsättning 
eller nybyggnadskarta om det saknas en taxa för ändamålet.  
 
Beslutsplanering 
Taxor antas av Kommunfullmäktige genom Kommunstyrelsen och utskottet för 
samhällsutveckling 
 
Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
För att bedriva myndighetsutövning kan en kommun välja att antingen ta ut avgifter eller 
helt finansiera verksamheten delvis eller helt med skattemedel. I en timavgift räknas alla 
kostnader som finns in för att kunna ta ut en kostnad för handläggning och tillsyn. I den 
ligger exempelvis kostnader för resor, löner, rumshyra och OH kostnader. Med denna 
taxemodell innebär det att majoriteten av finansieringen inom området bekostas av den 
sökande eller den som enligt lag ska ha regelbunden tillsyn. Vissa delar som råd och 
information måste ändå bekostas via skattemedel så detta förslag är en delvis 
skattefinansierad verksamhet. Om man inte tar ut avgifter för arbetet behöver ytterligare 
minst 8 miljoner kronor tillföras för att kunna bedriva arbetet. Att ha en målbild att 80 % 
av verksamheten är finansierad av avgifter är en bra grund och en rimlig fördelning 
mellan den sökande och av kommunala skattemedel. 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Maria Söderlund 2024-04-30 
Taxa för Alkohol och tobak mm 
Taxa Miljöbalken 
Taxa Receptfria läkemedel 
Taxa Strålskyddslagen 
Taxa Plan och bygglagen 
Taxa IMD 
Taxa Kart och mät 
Muntligt föredrag, Maria Söderlund  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utskottet för samhällsutveckling föreslå kommunstyrelsen föreslå 
Kommunfullmäktige besluta om följande för Sollefteå kommun: 

1. Att besluta om: Taxa Alkohollagen, lag om tobak och liknande produkter samt lag 
om tobakfria nikotinprodukter med ikraftträdande 1 januari 2025 

2. Att besluta om Taxa Lagen om receptfria läkemedel med ikraftträdande 1 januari 
2025 

3. Att besluta om: Taxa Miljöbalken med ikraftträdande 1 januari 2025 
4. Att besluta om: Taxa Strålskyddslagen med ikraftträdande 1 januari 2025 
5. Att besluta om: Taxa Plan- och bygglagen med ikraftträdande tre veckor efter att 

kommunfullmäktiges beslut vunnit laga kraft 
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6. Att besluta om: Taxa Lag (2022:333) om energimätning i byggnader och 
förordning (2022:336) om energimätning i byggnader med ikraftträdande tre 
veckor efter att kommunfullmäktiges beslut vunnit laga kraft 

7. Att besluta om: Taxa Kart och mättjänster med ikraftträdande tre veckor efter att 
kommunfullmäktiges beslut vunnit laga kraft 

8. Att besluta att taxorna indexeras enligt PKV oktober med första taxejustering 1/1-
2026, avrundat till närmaste 20-tal kronor. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till 
Miljö- och byggenheten 

SU protokoll 2024-05-13
(Signerat, SHA-256 10EC0C3B959B4ECE9D1DF48D9908D3785D9F573E741256E996A6D6FD30628DFF)

Sida 15 av 17



    

 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens 
Utskott för samhällsutveckling 

 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum                 
2024-05-13                   

 

 

16 (16) 

§ 34 
 
Delgivning av handlingar 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling tackar för delgivningarna och lägger 
dem till handlingarna. 
 
Följande handlingar delges utskottets ledamöter: 

- Skrivelse nr 2 med klagomål på skicket på Blomstervägen, Nipvallen, Sollefteå 
KS/162/2024 

- Svar på skrivelse nr 2 med klagomål på skicket på Blomstervägen, Nipvallen, 
Sollefteå KS/162/2024 

- Förvaltningsrätten: Ridskolebidrag KS/73/2023 
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Datum 2024-05-13    
 
Tid kl. 09:00 – 12:00 
 
Plats Junselerummet, kommunhuset, Sollefteå 
 
Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista  
 
Övriga   
Närvarande Niklas Nordén, kommundirektör §§ 26 - 34 
 Mattias Axelsson, ekonomienheten § 26 
 Marie Sundelin, kulturchef §§ 27 - 29 
 Maaike Smit, hållbarhetsstrateg §§ 30 - 31 
 Åke Gullersbo, teknisk chef § 32 
 Maria Söderlund, miljö- och byggchef § 33 
 Katarina Elfgren Jonasson, sekreterare §§ 26 - 34 
   
 
 
Underskrifter  Sekreterare Katarina Elfgren Jonasson          §§ 26 - 34 
 
 Ordförande Fredrik Granholm (C)                 §§ 26 - 34 
 
 Justerare Lillemor Edholm (S)                   §§ 26 - 34 
  
  
   
  
  
 
 


Bevis om justering 
 
Protokollet är justerat. 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala anslagstavla, 
www.solleftea.se 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



http://www.solleftea.se/
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  


Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckningar 
 Varo Ers.    
   § §  


        


Ledamöter        


Fredrik Granholm (C)   x      Ordförande 


Andreas Jonsson (C)  ---       


Thérese Kårén (C)   x      
Lämnade mötet under §§ 26-
28 


Jörgen Åslund (Vi)   x       


Lillemor Edholm (S)   x         


Ersättare        


Joel Ölund (C)   x x     Ersätter Andreas Jonsson 


Emelie Wrede (C)  ---       


Peter Ledin (C)  ---       


Jörgen Andersson (V)   x x     Ersätter Therese §§ 26-28 


Mikael Sjölund (S)   x       


 
 
Val av justerare 
Lillemor Edholm (S) utses till justerare av dagens protokoll. 
Justeringen kommer att ske digitalt. 
 
Dagordning 
Dagordningen godkänns.    
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§ 26  
 
Ekonomi- och verksamhetsuppföljning, april 2024 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling tackar för redovisad ekonomi- och 
verksamhetsuppföljning och lägger den till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Mattias Axelsson, ekonomichef, delger ledamöterna verksamhetens resultat per 30 april 
2024. Utskottets ledamöter har haft tillgång till verksamhetsuppföljningar för samtliga 
fyra verksamhetsgrenar. Utskottet ges möjlighet att ställa frågor.  
 
Avfall  
Utfallet inom Kommunalt avfall är en nettokostnad om 577 tkr före reglering, vilket 
innebär +1 592 tkr mot budget. Avvikelsen från interndebitering från Verksamhetsavfall 
är +462 tkr vilket innebär att Kommunalt avfall i övrigt är +1 130 tkr mot budget. Utfallet 
inom Verksamhetsavfall är en nettokostnad på 160 tkr vilket innebär -140 tkr mot budget. 
Minuset beror bland annat på att skrotförsäljningen vid aprils utgång fortfarande är lägre 
än budget. 
 
VA och avlopp  
VA-verksamheten redovisar vid utgång av april en nettokostnad, före reglering, på 534 
tkr. Det innebär +604 tkr i budgetavvikelse. Den stora avvikelsen beror på att vissa 
leverantörsfakturor släpar efter medan budgeten inte gör det. Enligt budget ska intäkterna 
på helår överstiga kostnaderna med 1 040 tkr och är en del i finansieringen av VA-
fondinvesteringarna. 
 
Gata och park 
Verksamheten Gata & Park redovisar ett negativt resultat på 645 tkr mot budget den sista 
april 2024. Starten på 2024 gällande vintervägunderhållet följer budget med en viss 
avvikelse på grund av snöfall i flera omgångar som har medfört bortforsling av snö och 
hyvling i centrala Sollefteå.   
 
Samhällsutveckling 
Samhällsutveckling redovisar ett överskott på 2 304 tkr till och med april 2024.  
Överskottet beror till största del av bidrag från Jordbruksverket, ej nyttjad färdtjänst samt 
en välbesökt skidanläggning. I övrigt normal verksamhet men visst överskott mot budget. 
 
Beslutsunderlag  
Muntlig presentation, Mattias Axelsson, ekonomichef 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Samhällsutveckling  
Verksamhets- och ekonomiuppföljning VA och avlopp  
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Gata och park  
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Avfall 
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§ 27   KS/170/2024   
 
Hederstecken 2024 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling beslutar  
 


- att tilldela Ylva Bergstedt Johansson Sollefteå kommuns hederstecken inom kultur 
2024 med motiveringen: 
Ylva är ordförande i Sollefteå hembygdsförening och har jobbat upp föreningen 
från ett konkursbo till ett fint besöksmål i Sollefteå. Hon är även engagerad i 
arbetet med Solleftåtapeten som varit utställd och som de fortfarande arbetar med. 
Hon är en drivande kraft i Sollefteå hemslöjdsföreningar.  


   


Ärendebeskrivning 
Hederstecknet för värdefulla, kulturella insatser inom kommunen delas ut varje år genom 
Samhällsutvecklingsutskottets försorg. Hederstecknet kan ges till person, grupp, förening 
eller organisation verksam inom kommunen. 
Hederstecknet delas ut i samband med Kommunfullmäktiges sammanträde 19 juni 
 
Nomineringar 2024: 
Det har inte kommit in någon nominering i år.  
 
Utskottet nominerar under sittande möte Ylva Bergstedt Johansson. 
Ylva är ordförande i Sollefteå hembygdsförening och har jobbat upp föreningen från ett 
konkursbo till ett fint besöksmål i Sollefteå. Hon är även engagerad i arbetet med 
Solleftåtapeten som varit utställd och som de fortfarande arbetar med. Hon är en drivande 
kraft i Sollefteå hemslöjdsföreningar.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen lämnar ärendet utan förslag till beslut 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande 2024-05-06, Marie Sundelin kulturchef 
Muntligt föredragande, Marie Sundelin kulturchef 
 
Beslutsgång Utskottet diskuterar förslag till nominering.  
Beslut fattas koncensus. 
 
 
 
Beslutet skickas till 
Marie Sundelin, Kulturchef 
Niklas Nordén, Kommundirektör 
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§ 28   KS/171/2024 
 
Kulturstipendium 2024 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling beslutar 
 


- att tilldela Mari Runesson Sollefteå kommuns kulturstipendium 2024 på 7 500 kr 
med motiveringen: 
Mari Runesson är född och uppvuxen i kommunen och anställd sedan 1987, för 
närvarande som anhörigkonsulent. Fritiden ägnas åt föreningsarbete med konst 
och hantverksinriktning. Utbildar sig löpande i olika konstnärliga tekniker och 
uttrycksformer och har haft utställningar. En ny utställning planeras i Sollefteå 
2025. 
Mari söker stipendiet för en Salt och vedbränningsutbildning. Dvs. kursavgift, 
material, resa och boende.  
Kursen inleds med digitala teoripass och i slutet av maj sker en närträff i 
Fengersfors i Åmåls kommun. Föremålen som ska saltbrännas tillverkas hemma. 
Utbildningen pågår 4 dagar och två dagar är avsatt för hem och dit resa. 
 


- att tilldela Towe Nowén Sollefteå kommuns kulturstipendium 2024 på 7 500 kr 
med motiveringen: 
Tove Nowén är uppvuxen i Västnyland. Har alltid haft en dragning till att uttrycka 
sig kreativt och studerade därför musik på Estetiska programmet i Sollefteå. Har 
varit från staden under 10 år för studier och arbete i bland annat Stockholm. Har 
nu flyttat hem till Sollefteå för lugnet och naturen men också möjligheterna som 
finns i en liten stad och önskan om att kunna bidra med kunskap och hjälpa 
kulturen ta större plats i Sollefteå. Tove är ordförande i föreningen Nonagon som 
är verksam i Sollefteå med målet – Lyfta konstnärliga uttryck för fler att kunna ta 
del av, skapa mötesplatser, möjligheter och unika upplevelser. Har nyligen öppnat 
Studio Ådalen i Sollefteå. 
Tove söker stipendiet för det ljud och musikstycke som hon jobbar med nu. 
Stycket har en djup anknytning till Sollefteå och önskar kunna färdigställa det så 
att lokalbefolkning och besökare kan ta del av verket. Tove har inspirerats av 
inspelningar från förr där berättelser och ljud lyfts fram för att smälta samman 
med nutidens ljudvärld. Det är även en spegling av vår natur och arbetskraft som 
har djup rot i Ådalens historia. Med Ångermanälven som centrum i verket vill 
Tove berätta om timmerflottningen, om människor som sökt sig till älven för 
arbete och reflektion. Stycket vill Tove presentera för en lyssnande publik i en 
lokal som har kapaciteten med 4–8 högtalare som stycket kräver, men även genom 
en QR-kod vid älvens kant för promenerande som kan lyssna och samtidigt se 
platsen där ljuden och händelserna är hämtade. 
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Ärendebeskrivning 
Sollefteå kommun delar årligen ut kulturstipendium om 15 000: - via utskottet för 
Samhällsutveckling.  
Syftet är att stödja och uppmuntra verksamhet inom områden som skönlitteratur, teater, 
dans, musik, bildkonst, fotografi, konsthantverk, hembygdsvård och andra jämförbara 
områden.  
För att tilldelas stipendiet ska man ha hemmahörighet genom börd eller uppväxt och/eller 
vara verksam inom Sollefteå kommun.  
Stipendiet kan också tilldelas grupp eller förening med verksamhet inom kommunen 
Kulturstipendium delas ut i samband med Kommunfullmäktiges sammanträde 19 juni. 
 
Förvaltningens bedömning 
Totalt har det har kommit in 5 ansökningar. Alla fem är behöriga att söka stipendiet.   
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen lämnar ärendet utan förslag till beslut 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande 2024-05-06, Marie Sundelin kulturchef 
Muntligt föredragande, Marie Sundelin kulturchef 
 
Beslutsgång  
Utskottet diskuterar inkomna ansökningar.  
Beslut fattas koncensus. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till 
Marie Sundelin, Kulturchef  
Niklas Nordén, Kommundirektör  
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§ 29  
 
Information: Utlåning av ljudböcker 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling tackar för informationen och lägger 
den till handlingarna.  
 
Ärendebeskrivning 
Marie Sundelin, kulturchef informerar om utlåning av ljudböcker.  
 
Utskottet diskuterar framtida planer för ljudböcker som lånas ut på biblioteken.  
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§ 30   KS/169/2024 
 
Miljöpris 2024 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling beslutar 
 


- att utse Vallens Lantbruk Sollefteå för kommunens miljöpris 2024 med följande 
motivering:  
Vallens Lantbruk med Mattias Nordin och Malin Andersson driver sedan 2012 år 
sitt ekologiska lantbruk med naturbetesdjur som flyttas runt och betar i skog och 
åkrar i fem byar Sandviken, Bölen, Vallen, Terrsjö och Västvattnet. Djuren flyttas 
snabbt och djurvänligt och slakt sker i Ramsele endast två mil från gården i 
Vallen. De betande djuren skapar stor trivsel för invånare och besökare i byarna 
och skapat ett öppna och levande landskap. 


 
 


Ärendebeskrivning 
Enligt beslut i Kommunfullmäktige 1996-05-28 ska ett Miljöpris delas ut årligen. 
Utmärkelsen delas ut för värdefulla insatser inom områdena miljö, byggande, natur, hälsa 
eller kulturmiljö genom utskottet för Samhällsutveckling försorg. 
 
Utmärkelsen kan delas ut till person, skolklass, grupp, förening eller organisation och 
utdelningsceremonin äger rum vid fullmäktiges sammanträde i juni.  
Annonsering har skett på kommunens Facebook samt hemsida med mera. Tre 
medborgare har skickat in en nominering och samtliga nominerade samma företag, 
Vallens Lantbruk. 
 
Beslutsplanering 
Beslut fattas av Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling vid sammanträdet den 
13e maj 2023.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår att utse Vallens Lantbruk Sollefteå för kommuns miljöpris 2024 
med följande motivering: 
 
Vallens Lantbruk med Mattias Nordin och Malin Andersson driver sedan 2012 år sitt 
ekologiska lantbruk med naturbetesdjur som flyttas runt och betar i skog och åkrar i fem 
byar Sandviken, Bölen, Vallen, Terrsjö och Västvattnet. Djuren flyttas snabbt och 
djurvänligt och slakt sker i Ramsele endast två mil från gården i Vallen. De betande 
djuren skapar stor trivsel för invånare och besökare i byarna och skapat ett öppna och 
levande landskap. 
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§ 31     
 
Information: Restaurering skyltar och anslagstavlor 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling tackar för informationen och lägger 
den till handlingarna.  
 
Ärendebeskrivning 
Maaike Smit informerar om att Landsbygdsrådet diskuterat anslagstavlor och 
välkomstskyltar längs vägarna i kommunen.   
 
Utskottet diskuterar framtida förslag angående anslagstavlor och välkomstskyltar i 
Sollefteå kommun.  
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§ 32  
 
Information: Skrivelse om FNI 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling tackar för informationen och lägger 
den till handlingarna.  
 
Ärendebeskrivning 
Åke Gullersbo, teknisk chef informerar om skrivelse angående fastighetsnära insamling 
av förpackningar.  
 
Diskussion kring hur en skrivelse om ökad flexibilitet för förpackningar kan se ut och 
innehålla till regeringskansli/departement.  
 
Kommunerna övertog ansvaret för att samla in förpackningar av plast, papper, färgat glas 
och metall 2024-01-01. Förordningen anger att fastighetsnära insamling ska vara införd 
hos alla hushåll (småhus, flerbostadshus, fritidshus) senast 2027-01-01 vilket innebär att 
kommunerna måste ordna med separat insamling av sammanlagt 7 fraktioner vid fastighet 
(5 förpackningsslag samt mat- och restavfall). 
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§ 33   KS/181/2024 
 
Ändring av taxor gällande Alkohol, tobak, tobaksfria 
nikotinprodukter, Miljöbalken, Receptfria läkemedel, 
Strålskyddslagen, Plan- och bygglagen, IMD samt Kart- och mät.   


 
Beslut  
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling lämnar ärendet till kommunstyrelsen 
utan förslag till beslut. 
 
Ärendebeskrivning 
De aktuella taxorna har inte omarbetats på många år och behöver revideras för att kunna 
uppfylla de krav som finns idag. Några av de föreslagna taxorna saknas helt. För att få en 
kostnadstäckning för arbetet med handläggning och tillsyn behöver timavgiften höjas för 
att motsvara dagens kostnader. Den tidigare timavgiften på 840 kronor räknandes ut år 
2012 vilket är över 10 år sedan. För att ha en rimlig kostnadstäckningsgrad på ca 80 % 
behöver timavgiften höjas till 1100 kronor. En uträkning enligt tabell ifrån SKR visar att 
det är på den timavgiften Sollefteå kommun behöver ligga för att bekosta de utgifter som 
finns inom Miljö- och bygg samt tekniska enheten.  Om inte denna timavgift höjs innebär 
det att verksamheterna behöver mer skattemedel kommande år vilket känns orimligt med 
kommunens ekonomiska situation. Stöd i arbetet med framtagande av nya taxor har 
inhämtats hos Sveriges kommuner och regioner (SKR) 
 
Förvaltningens bedömning 
 
Alkohollagen, lag om tobak och liknande produkter samt lag om tobakfria 
nikotinprodukter 
Den taxa som finns idag fastställdes år 2016. För några år sedan kom en ny lagstiftning 
inom området, tobaksfria nikotinprodukter vilket vi saknar en taxa för. Det gör att vår 
handläggning och tillsyn inom det området helt har bekostats av skattemedel. Under tre år 
har vi tidsredovisat handläggningstider och tillsynsbesök och kan nu se vad vår nedlagda 
tid i alkohol och tobaksärenden ligger på. Det finns en del ärenden som tar längre tid men 
det har den förra taxan inte gett utrymme för att ta betalt för, nu har vi möjlighet att ta ut 
extra avgift för dessa ärenden. Taxan som funnits för tobak fanns innan det blev 
tillståndsplikt att sälja tobak vilket gör att handläggningen tar längre tid och taxan 
behöver därför justeras. Då de allra flesta som säljer tobak även säljer tobaksfria 
nikotinprodukter och folköl behöver vi mer tid för den tillsynen.  
Lagen om receptfria läkemedel 
Den taxa som finns fastställdes år 2014 och behöver därför revideras. 
 
Strålskyddslagen 
Den taxa som finns fastställdes år 2014. Sedan taxan antogs har det kommit en ny 
lagstiftning vilket gör att denna taxa behöver göras om för att uppfylla gällande krav. 
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Miljöbalken 
Den tidigare taxan antogs år 2013. Hela taxan baseras enligt förslaget på 
efterhandsdebitering. Det innebär att de tidigare schablonerna tas bort. Detta sätt att 
debitera är mer rättvist då det som verksamhetsutövare går att påverka kostnaderna. 
Sköter man sin verksamhet på ett bra sätt går inspektionen fortare och kostnaderna blir 
lägre kontra om du har många brister vilket ger en högre kostnad. I den gamla taxan hade 
du samma avgift fast oavsett hur lång tid som ärendet egentligen tog. Denna förändring 
innebär också att de tidigare fasta årliga avgifterna tas bort från år 2025 och 
verksamheterna betalar efter utförd kontroll. Då tillsynen normalt inte tar lika lång tid 
som schablonerna visade kommer detta trots en höjning av timavgiften troligtvis inte bli 
mer kostsamt för skötsamma verksamheter som idag har bekostat tillsynen för 
verksamheter som inte har skött sig. 
 
Plan- och bygglagen 
Den tidigare taxan antogs 2014 och behöver uppdateras. Taxetabeller gör det även tydligt 
för medborgare att veta vad ett bygglov kostar. Den tidigare taxan gynnade privatpersoner 
på bekostnad av större företagsetableringar. Denna nya taxa ger en kostnad för den 
nedlagda tiden i samma typ av ärenden och tar ingen hänsyn till vem som har sökt 
bygglov. När man arbetar med detaljplaner kan man antingen ta ut en avgift för utförandet 
av planen via ett planavtal eller ta ut en planavgift när något faktiskt byggs. För att få 
betalt för den nedlagda tiden på ett bättre sätt än enligt den tidigare taxan behöver 
planavgifter tas ut vid byggnationer som sker. På så vis får kommunen betalt för den 
nedlagda tid som detaljplaneringen har tagit. Det är även ofta så att det inte är den som 
planlägger ett område som kommer att bygga på platsen och för att få fler privata aktörer 
att planlägga mark är det ett bra incitament att ta ut planavgiften vid ett bygglov. I en 
detaljplan behöver den sökande ända lägga ut mycket pengar på utredningar och för att få 
betalt för den faktiskt nedlagda tiden i en planläggning i ett planavtal behöver den 
avgiften vara väldigt hög. Att istället lägga den avgiften vid bygglov är mer rättvisande då 
plantkostnaden då tas ut i mindre delar beroende på vad som byggs. Det finns såklart en 
risk i detta då det kanske aldrig kommer att byggas något på platsen men då har 
kommunen i alla fall en god planberedskap. 
 
Lag (2022:333) om energimätning i byggnader och förordning (2022:336) om 
energimätning i byggnader. 
För tillsyn inom detta nya område har man rätt att ta ut avgifter. Denna taxa är därför helt 
ny då lagstiftningen är relativt ny. Krav på Individuell mätning och debitering (IMD) i 
vissa flerbostadshus trädde i kraft den 1 juli 2021. Ändringar i EED 2018 innebär att nya 
utvidgade regler har införts i svensk rätt. Riksdagen och regeringen har beslutat om en ny 
lag och en ny förordning om energimätning i byggnader. Den nya lagen och förordningen 
trädde i kraft den 1 juni 2022. 
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Kart och mättjänster 
Taxa för detta område saknas idag vilket kan leda till osund konkurrens mellan 
kommunen och privata aktörer. Det blir även otydligt vad det kostar med en utsättning 
eller nybyggnadskarta om det saknas en taxa för ändamålet.  
 
Beslutsplanering 
Taxor antas av Kommunfullmäktige genom Kommunstyrelsen och utskottet för 
samhällsutveckling 
 
Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
För att bedriva myndighetsutövning kan en kommun välja att antingen ta ut avgifter eller 
helt finansiera verksamheten delvis eller helt med skattemedel. I en timavgift räknas alla 
kostnader som finns in för att kunna ta ut en kostnad för handläggning och tillsyn. I den 
ligger exempelvis kostnader för resor, löner, rumshyra och OH kostnader. Med denna 
taxemodell innebär det att majoriteten av finansieringen inom området bekostas av den 
sökande eller den som enligt lag ska ha regelbunden tillsyn. Vissa delar som råd och 
information måste ändå bekostas via skattemedel så detta förslag är en delvis 
skattefinansierad verksamhet. Om man inte tar ut avgifter för arbetet behöver ytterligare 
minst 8 miljoner kronor tillföras för att kunna bedriva arbetet. Att ha en målbild att 80 % 
av verksamheten är finansierad av avgifter är en bra grund och en rimlig fördelning 
mellan den sökande och av kommunala skattemedel. 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Maria Söderlund 2024-04-30 
Taxa för Alkohol och tobak mm 
Taxa Miljöbalken 
Taxa Receptfria läkemedel 
Taxa Strålskyddslagen 
Taxa Plan och bygglagen 
Taxa IMD 
Taxa Kart och mät 
Muntligt föredrag, Maria Söderlund  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utskottet för samhällsutveckling föreslå kommunstyrelsen föreslå 
Kommunfullmäktige besluta om följande för Sollefteå kommun: 


1. Att besluta om: Taxa Alkohollagen, lag om tobak och liknande produkter samt lag 
om tobakfria nikotinprodukter med ikraftträdande 1 januari 2025 


2. Att besluta om Taxa Lagen om receptfria läkemedel med ikraftträdande 1 januari 
2025 


3. Att besluta om: Taxa Miljöbalken med ikraftträdande 1 januari 2025 
4. Att besluta om: Taxa Strålskyddslagen med ikraftträdande 1 januari 2025 
5. Att besluta om: Taxa Plan- och bygglagen med ikraftträdande tre veckor efter att 


kommunfullmäktiges beslut vunnit laga kraft 
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6. Att besluta om: Taxa Lag (2022:333) om energimätning i byggnader och 
förordning (2022:336) om energimätning i byggnader med ikraftträdande tre 
veckor efter att kommunfullmäktiges beslut vunnit laga kraft 


7. Att besluta om: Taxa Kart och mättjänster med ikraftträdande tre veckor efter att 
kommunfullmäktiges beslut vunnit laga kraft 


8. Att besluta att taxorna indexeras enligt PKV oktober med första taxejustering 1/1-
2026, avrundat till närmaste 20-tal kronor. 


 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till 
Miljö- och byggenheten 
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§ 34 
 
Delgivning av handlingar 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling tackar för delgivningarna och lägger 
dem till handlingarna. 
 
Följande handlingar delges utskottets ledamöter: 


- Skrivelse nr 2 med klagomål på skicket på Blomstervägen, Nipvallen, Sollefteå 
KS/162/2024 


- Svar på skrivelse nr 2 med klagomål på skicket på Blomstervägen, Nipvallen, 
Sollefteå KS/162/2024 


- Förvaltningsrätten: Ridskolebidrag KS/73/2023 
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